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Agriflanders  -  Afwezigheid Vlaamse Landmaatschappij (VLM)

Op donderdag 12 januari start de 12e editie van de vierdaagse beurs Agriflanders, waar 
maar liefst 344 bedrijven aanwezig zullen zijn. Beursvoorzitter Georges Van Keerberghen 
zegt dat de landbouwsector zo “wil tonen dat ze niet bij de pakken blijft zitten en de 
innovatie in de landbouw enorm is”. Door de coronacrisis is het al vier jaar geleden dat 
de vorige Agriflanders-beurs doorging. Van Keerberghen geeft alvast aan dat de 
gevolgen van het stikstofakkoord zich laten voelen op de beursvloer: “Op een moment 
dat er weinig tot geen nieuwe vergunningen worden afgeleverd voor bouwprojecten, zien 
we dat een aantal firma’s met specialisatie in stallenbouw en stalinrichting afhaken. 
Anderen zijn wel aanwezig, maar nemen een opmerkelijk kleinere stand. Opvallend is 
evenwel dat er verschillende nieuwe firma’s in deze categorie present tekenen. Zo zijn er 
bedrijven bijgekomen die stikstofoplossingen aanbieden.”

De beursvoorzitter is erg tevreden over de opkomst en interesse van de standhouders in 
tijden waar het allesbehalve evident is voor hen om de middelen vrij te maken, en net 
nu, wanneer de sector een ongewoon zware en onzekere toekomst tegemoetgaat. Hoe 
dan ook is hij terecht verontwaardigd over het feit dat de Vlaamse Landmaatschappij niet 
present zal tekenen: “Tot onze spijt moeten we vaststellen dat VLM niet naar de beurs 
komt. Het is opvallend dat een overheidsinstelling niet meer in alle transparantie in 
contact wil komen met zijn belangrijkste stakeholder. Het verkiest om in de ivoren toren 
te blijven zitten”. De VLM zou tijdens de beurs wel drie studiedagen organiseren, maar 
het is dus onmogelijk voor de landbouwers om in direct contact te kunnen treden met de 
VLM-medewerkers, net nu daar een erg grote nood aan is.

1. Hoe verklaart de minister de afwezigheid van de Vlaamse Landmaatschappij op 
Agriflanders? Wat is hiervoor de exacte reden? Zal de VLM bij een volgende editie 
van Agriflanders wel weer op de afspraak zijn?

2. Hoe reageert de minister erop dat door de landbouwsector naar de VLM verwezen 
wordt als een overheidsinstelling die niet meer in alle transparantie in contact wil 
komen met zijn belangrijkste stakeholder en verkiest om in de ivoren toren te blijven 
zitten? Hoe belangrijk is het volgens de minister voor de landbouwers om toch in 
direct contact te (kunnen) treden met de VLM? Welke extra maatregelen/initiatieven 
werpen zich hierbij op, en zal de minister hiertoe stappen zetten?
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1. In tegenstelling tot de voorbije edities was de VLM niet aanwezig op de beurs met 
een eigen infostand. Omdat het beleid waarover de landbouwers vragen hebben 
momenteel nog in ontwikkeling is (PAS, MAP 7), kunnen de medewerkers van de VLM 
daarover momenteel geen duidelijkheid brengen. 

Net zoals tijdens de Agridagen 2022 koos de VLM ervoor om wel aanwezig te zijn via 
de Begeleidingsdienst voor Betere Bodem- en Waterkwaliteit (B3W). B3W wordt 
100% gefinancierd door de VLM en heeft de opdracht om landbouwers te 
sensibiliseren en te begeleiden rond duurzame bemesting. Hun opdracht sluit dus 
zeer goed aan bij het opzet van een landbouwbeurs zoals Agriflanders. 

Daarnaast organiseerden we ook infomomenten over de beheerovereenkomsten en 
het Europees project Beespoke.

Het management van de VLM en een aantal inhoudelijke medewerkers waren 
aanwezig tijdens het openingsmoment en tijdens de dagen daarna om te netwerken 
met de partners van de VLM. 

2. Gezien de huidige lopende beleidsontwikkelingen rond PAS en MAP 7 vind ik het 
positief dat de VLM gekozen heeft om tijdens deze editie van Agriflanders zelf 
infosessies te organiseren en aanwezig te zijn via de Begeleidingsdienst B3W, eerder 
dan zelf een infostand te bemannen. Landbouwers konden gratis deelnemen aan deze 
infosessies en daar ook rechtstreeks vragen stellen aan de VLM. Het is ook positief 
dat de top van de VLM aanwezig was tijdens de openingsavond van Agriflanders, om 
te netwerken met de stakeholders van de VLM.

Ik ga dan ook niet akkoord met de perceptie die gecreëerd wordt door bepaalde 
personen en organisaties dat de VLM een overheidsorganisatie is die ervoor kiest om 
in een ivoren toren te blijven zitten. Integendeel; de VLM vervult haar rol zeer goed 
en beschikt over enorm veel gebieds- en dossierkennis, onder andere dankzij haar 
regionale werking en de verschillende terreinfuncties die worden ingevuld. Denken we 
maar aan de bedrijfsplanners, landbouweconomen, PAS-verantwoordelijken en 
inspecteurs die dagelijks op het terrein gaan en in contact treden met de 
landbouwers. 

Een landbouwbeurs leent zich bovendien niet om uitgebreid in te gaan op persoonlijke 
vragen van landbouwers over hun dossier. Daarvoor is de reguliere werking van de 
VLM heel wat praktischer. Als landbouwers vragen hebben kunnen zij een afspraak 
maken bij de VLM of telefonisch contact opnemen in verband met hun dossier. 
Daarnaast is vorig jaar ook de berichtenbox gelanceerd op het Mestbankloket die de 
doelgroepcommunicatie vanuit de Mestbank zeker versterkt heeft. De deur van de 
Mestbank blijft dus zeker openstaan.


